
Weltpremiere „Das Boot“-Serie,  
München

World Premiere of the Series ”Das Boot“, 
Munich
The series ”Das Boot“ (The Boat) celebrated its world premiere in Studio 9 at 
the Bavaria Film Studios. The largest temporary ”Dolby Atmos“ installation 
ever used for a cinema premiere in Europe was set up for the event, which 
took place shortly before the series was aired on Sky. We opted for the sur-
round sound system so that the 800-strong audience, who enjoyed the first 
two episodes, could experience the series' impressive cinema sound. We 
realised the front-of-house PA system with 5 line arrays from the V series 
and 10 SL-SUB bass loudspeakers from d&b audiotechnik. High-performance 
point source loudspeakers were used for the sides and the rear wall, while 
28 wide dispersion Y10P speakers were installed on the ceiling. The audio 
signals of the server's 48 channels were digitally transmitted directly to the 
controllers via a Dante audio network through four DS 10 bridges.

Im Studio 9 der Bavaria Filmstudios feierte die Serie „Das Boot“ Weltpremiere. 
Für den Auftakt kurz vor der Sky-Ausstrahlung realisierten wir hier die größte, 
temporäre „Dolby Atmos“-Installation für eine Kinopremiere in Europa. Wir 
hatten uns für das Surround-Sound-System entschieden, um den beeindru-
ckenden Kino-Sound der Serie auf die 800 Premierengäste, die in den Genuss 
der ersten beiden Folgen kamen, wirken zu lassen. Die Frontbeschallung setz-
ten wir mit 5 Line-Arrays aus der V-Serie sowie 10 SL-SUB Basslautsprechern 
von d&b audiotechnik um. Für Seiten und Rückwand kamen Hochleistungs-
Punktquellenlautsprecher zum Einsatz, während 28 breit abstrahlende Y10P 
die Deckenbeschallung übernahmen. Die Audiosignale der 48 Kanäle des 
Servers wurden direkt via Dante Audio-Netzwerk über vier DS 10 digital auf 
die Controller übertragen.
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   Special features: temporary ”Dolby Atmos“ installation for over 
800 guests attending the premiere

www.neumannmueller.com

  Erfahren Sie mehr online:   Learn more online:
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